
KSČM dává šanci na nový začátek
   Ve dnech 8. 10. a 9. 10. 2021 nás čekají volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu
ČR. Nacházíme se ve složité politické situaci, kdy nám média nejsou nakloněna a podle
předvolebních průzkumů rostou preference populistickým a pravicovým stranám. 
    Musíme  však  zhodnotit,  že  se  nám podařilo  za  minulé  volební  období  prosadit
důležité části našeho programu. Především šlo o trvalý růst minimální mzdy, a tedy i
nárůst  mezd  v celé  ekonomice,  včetně  soukromého  sektoru,  pravidelnou  valorizaci
důchodů a sociálních dávek. Díky podpoře KSČM bylo přidáno důchodcům. Omezili
jsme zneužívání přírodního bohatství, a to převodem nejen ložiska lithia do rukou státu.
Dále  jsme  prosadili  zvýšení  plateb  za  státní  pojištěnce  a  udrželi  tak  stabilní
zdravotnictví přes pandemickou krizi COVID-19. Rozšířili jsme podíl veřejného sektoru
ve vodním hospodářství. I když se nám podařilo prosadit zdanění církevních restitucí,
zákon  nakonec,  žel,  zrušil  Ústavní  soud.  A proto  i  v příštím období  budeme hledat
způsob, jak napravit tuto historickou nespravedlnost v naší zemi. Podařilo se pomoci
malým obcím ve  výstavbě  bytů  a  ve  výstavbě  obecní  infrastruktury.  Přestože  jsme
v dohodě  o  toleranci  Vlády  ČR  neměli  žádné  personální  ustanovení,  respektive
pravomoc, dosáhli  jsme postupně výměny některých ministrů. Ministra Stropnického,
Šlechtové, Pelikána nebo ministra Petříčka v poslední době. Pro nesplnění dalších částí
dohody o toleranci, tedy sloučení zdravotní pojišťovny ministerstva vnitra a vojenské
zdravotní pojišťovny, nevytvoření banky komerčního typu v rukou státu a pro přesuny
prostředků z vládní rozpočtové rezervy do rozpočtu ministerstva obrany, jsme nakonec
smlouvu  vypověděli.  Výsledky  dohody  jsou  tedy  zejména  pro  občany  naší  vlasti
pozitivní. 
    Pokud nám v těchto volbách dáte důvěru, můžeme vám zaručit, že uděláme vše pro
zabránění rozkrádání majetku naší země. Postavíme se proti  kšeftování se zdravím.
Nedopustíme,  aby  vzdělání  bylo  pouze  výsadou  pro  bohaté.  Vrátíme  lidem  jistotu
klidného života dnes i pro další generace. Budeme prosazovat referendum o dalším
setrvání  v Evropské  unii.  Za  dobře  odvedenou  práci  budeme  požadovat  adekvátní
odměnu na evropské úrovni. Postavíme se proti válkám, agresím a terorismu a budeme
požadovat vystoupení z  NATO. Agresivní  vojenské operace NATO neslouží  zájmům
České republiky. Proto požadujeme zastavení misí Armády ČR s výjimkou těch, které
jsou  součástí  humanitárních  misí  OSN.  Armáda  musí  přednostně  sloužit  obraně
bezpečnosti občanů ČR.                                                                              ÚV KSČM
    To je výčet několika důvodů, proč jít k volbám do Poslanecké sněmovny a volit
KSČM  s  číslem  18.  Každý  z  nás  rozhoduje  sám  o  sobě  a  naší  společné
budoucnosti a věříme v to, že levicová sociální politika je pro řadu lidí na prvním
místě. 

 Z našeho programu neustoupíme
 Předseda Ústředního výboru KSČM Vojtěch Filip na sobotním
13.  zasedání  ÚV  v Praze  aktivizoval  členskou  základnu
v poslední fázi kampaně. 
  ÚV dále schválil materiály potřebné ke konání mimořádného
sjezdu 23. října a posunul termín řádného 11. sjezdu v Brně
na 14. až 15. května 2022.
»Když už má KSČM volební číslo 18, bylo by hezké, kdyby každý
člen přivedl do volební místnosti 18 nestraníků. Všechny členy a
sympatizanty bych poprosil,  aby se aspoň hodinu denně, lépe
dvě, věnovali osobní volební kampani. Prosím o to, nemůžeme

to nikomu nařídit, ale jsem přesvědčen, že hodina nebo dvě hodiny mezi lidmi udělají
hodně. Prostě osobní agitace má smysl, je reálná, je účinná a je podle mého soudu
věcí, která nám může pomoci. Pak by volební výsledek nemusel být takový, jako říkají
některé průzkumy, ale přiblížil by se volebnímu potenciálu, který má KSČM kolem 12
%,« řekl Filip během jednání.
Reálný a realistický program
V úvodním  vystoupení  dále  řekl,  že  je  třeba  si  uvědomit,  že  bez  toho,  co  si
odpracujeme,  nebude  nic. »Co  nám tedy  zbývá,  co  můžeme  ovlivnit?  My  můžeme
ovlivnit  to,  že budeme držet  pevně naše základní témata – máme 5P – ta musíme
vysvětlovat. Potřebujeme změnit strategii našeho výstupu. Naše videa jsou zatím příliš
dlouhá  a  málo  sledovaná.  Děkuji  Filipovi  Zachariašovi,  že  mi  posílá  přehled
využitelnosti. Když jsem se na to díval, tak jsem si říkal: ‚Co s tím budeme dělat? Co na
tom změníme, aby to bylo sdílnější, aby ti lidé si to mezi sebou přeposílali, aby to bylo
krátké a efektivní?‘ To prostě musíme udělat.
Stejně tak oživení kampaně na jednotlivých akcích, kde jsme, nebo na akcích, které
můžeme pro to využít. Na jihu Čech využijeme Felixe Slováčka, využijeme Modus a
další možnosti,  aby lidé mluvili  o tom, že na té kampani  KSČM byli  lidé,  které tam
nečekali, nebo že to bylo tímto způsobem organizováno. A přitom musíme udržet to
naše nejhlavnější, tzn., že KSČM má reálný a realistický program, který řeší problémy
společnosti. Z toho nesmíme ustoupit,« vyzval Filip.
Jde o vymazání z politické mapy
»Chci, abychom z tohoto jednání odcházeli s tím, že jsme se aktivizovali pro úspěch ve 
volbách do Poslanecké sněmovny, která může být lepší, než byla ta současná. Může to 
znamenat, že to, co ti SPOLU a Piráti a Starostové považují za hrozbu, tu bude, a že 
budeme moci rozhodovat. Chci, aby devátého večer zasedal VV naší strany, a s těmi, 
kteří budou zvoleni, se dohodneme na tom, kdo bude ve vyjednávacím týmu. Protože to
vyjednávání bude velmi složité, tvrdé a budeme na to potřebovat co nejširší konsenzus.
Varianty připraveny máme a nebude to nic jednoduchého, protože karty, jak je občané
rozdají, mohou být pro nás jak příznivé, tak velmi nepříznivé, a to, co jsme tady řešili v
červnu 2018, tzn., jestli  jednorázově podpořit  vládu nebo nepodpořit, může být ještě
větší dilema, než bylo tenkrát. Ale může se nám také stát, že budeme v takové pozici,
že to řešit nebudeme a že budeme jenom čekat, nakolik bude mít pravice sílu, aby nás
buď zakázala,  umlčela  nebo udělala jiné opatření,  které  by splnilo její  sen vymazat
KSČM z politické scény. O to hrajeme. Proto vás prosím o tu hodinu nebo dvě vašeho
času po času po pracovní době, které byste věnovali volební kampani,« požádal Filip.

Šance na nový začátek
   Místopředseda ÚV KSČM Stanislav Grospič  seznámil
přítomné se stanoviskem KSČM k aktuální politické situaci, které přinášíme »Je to výčet
několika důvodů, proč jít k volbám do Poslanecké sněmovny a volit KSČM s číslem 18.
Každý z nás rozhoduje sám o sobě a naší společné budoucnosti a věříme v to, že
levicová sociální politika je pro řadu lidí na prvním místě. Tak, abychom nedopadli jako
komunistická strana na Slovensku,« uvedl Grospič.

 Jsme dlouhodobě pro navyšování minimální mzdy
Ministryně  práce  a  sociálních  věcí  Jana  Maláčová  (ČSSD)  v  Partie  na
Primě zopakovala, že chce minimální mzdu zvednout z 15 200 na 18 000 korun a
na 20 000 korun pro rok 2023. Odbory to podporují.
 Na  CCN  Prima  News předsedkyně  rozpočtového

výboruSněmovny Miloslava  Vostrá ,  kandidátka  do
voleb  /KSČM/  se  také  vyjádřila,  stejně  jako  ekonom Ševčík

/ Trikolora/ :
»Pokud jde o minimální mzdu, jsme pro její navyšování. Mrzí mě,
že jsme za ty čtyři  roky v Poslanecké sněmovně nenašli  shodu,
abychom  tu  minimální  mzdu  navázali  na  nějaký  ekonomický
ukazatel. Abychom se k tomuto tématu nemuseli stále vracet.

Proč jsme to  neprosadili?  »Obligátně se říká,  že na to nebyla  politická vůle«, řekla
Vostrá. Byli  jsme  strana,  která  vládu  tolerovala.  Pokud  si  sociální  demokraté  před
koncem volebního období vzpomněli,  že by se s tím mělo něco dělat,  a bylo přitom
jasné,  tak  jak  Sněmovna  jedná,  se  to  už  nedá  stihnout,  beru  to  v tuto  chvíli  jako
předvolební tah, uvedla Vostrá. Zvyšovat určitě ano, byla bych velmi ráda, kdybychom
to navázali  na ekonomický ukazatel.  Nejde jen o minimální mzdu, kterou pobírá asi
100 000 zaměstnanců, ale jde i o zaručenou mzdu.« Od toho se odvíjejí další výdaje,   
Zvyšování  minimální  mzdy  je  pouze  politické  téma,  prohlásil  Ševčík  k  plánům
Maláčové.  Podle  něho  se  nárůst  inflace  nezastaví  a  do  konce  roku  dosáhne  pěti
procent, což potvrdil také Wagenknecht. »Inflace už není 3,5, ale 4,1 procenta. Na konci
roku může být  klidně 6 procent.  Můj  odhad je,  že to  bude určitě  přes 5  procent  a
bohužel to může být i více,« varoval Ševčík. »Jsem pro to, ať se zvyšují dávky těm,
kteří  to  opravdu  potřebují,  ale  díky  maláčovismu  tu  máme  vysoké  sociální  dávky.
Největším nebezpečím pro další období je, že Green Deal bude ničit naše zaměstnance
a ekonomiku a měli bychom proti  tomu vystupovat,« řekl Ševčík. »Nápady Evropské
unie nejsou pro ČR vždy výhodné, to třeba říci na rovinu,« reagovala Vostrá
Jsou firmy v takové kondici, aby mohly platit vyšší mzdy? Je nedostatek pracovníků, a
tak podniky mzdy zvyšují. Některé firmy na to mají, některé ne. Minimální mzda by se
zvyšovat měla, my máme v programu, že by se měla zvyšovat postupně, byla bych
ráda, aby to šlo současně s vývojem ekonomiky, přeji si Vostrá. Připomněla, že KSČM
podporuje i zvýšení platů státních zaměstnanců o 3,5 procenta. Byli bychom rádi, kdyby
to šlo o inflaci, aby lidé nepřicházeli o platy, ale nějaké extrémní navyšování v tuto chvíli
ekonomicky opravdu není na místě,« připomněla Vostrá.     CNN Prima NEWS / HANO 

Jděme      k volbám a volme kandidáty KSČM!
Volby v pátek 8. října od 14 do 22 hodin a v sobotu 9. října od 8 do 14 hodin. 
„Přijďte k volbám, nebuďte lhostejní a nenechávejte za sebe rozhodovat druhé“.
  Současná  situace není příznivá pro přátele a voliče levicových stran, zejména KSČM.
Cílená masáž a podpora účelově vytvořených volebních slepenců Demokratický blok
ODS,  KDU  –  ČSL,  TOP  09  -  Koalice  Pirátů  a  STAN  ve  veřejných  sdělovacích
prostředcích velmi reálně nahrává těmto uskupením.
      Pokud občané podlehnou této propagandě, zcela reálně hrozí i možnost, že tyto
koalice v nadcházejících volbách dosáhnou takového zisku hlasů, který umožní   jejich
většinovou povolební koalici. Na druhou stranu hrozí situace, kdy poprvé od převratu
1989  zůstane  brána  do  parlamentu  pro  kandidáty  KSČM  zavřená.  Jestliže  nejste
příznivci  poklonkovačů  a  přisluhovačů  Evropské  Unie,  NATO,  vítači  nelegálních
imigrantů…,  nedopusťte,  prosím,  aby  se  tato  hrozba  stala  realitou.  Potom  by  už
v Parlamentu nebyl nikdo, kdo by navrhoval, prosazoval a hájil zájmy a potřeby nás,
slušných občanů a naší vlasti, na rozdíl od současných představitelů pravice. 
      Volte ty osobnosti, které znáte, kterým důvěřujete, skutečné odborníky, o nichž jste
přesvědčeni, že budou v Parlamentu platnými pracovitými členy.
    Volte  podle  svého  rozumu,  svobodného  rozhodnutí,  nikoliv  podle  plánu  a  přání 
vyvolených jedinců. 
    Využijte svého práva a zakroužkováním maximálně čtyř kandidátů na volebním
lístku  číslo  18  vyjádřete  svůj  názor,  svou  volbu  a  podporu  těm  kandidátům,
kterým věříte. Volte kandidáty KSČM.   
     Nezapomeňte si včas zkontrolovat platnost občanského průkazu nebo pasu,
bez nich by vám nebylo umožněno volit.
 Co se týká  starších, nemocných občanů, kteří do vlebních místnosti nedojdou,  tudíž
by jim nebylo umožněno volit, pomozte jim s požádáním o přenosnou volební urnu. 
     Mnohokrát slýchávám větu: „Já sám nic nezmůžu, stejně si to udělají podle sebe,
nemá  to  cenu.“   V minulosti  jsme  se  přesvědčili,  že  to  není  pravda!  O  rozdělení
mandátů tehdy rozhodovaly pouhé desítky hlasů. Každý hlas, tedy i ten váš, může
být rozhodující! Váš samotný hlas skutečně není znát, ale když je těch hlasů 10, 100,
1000, tak to už je síla, s níž se musí počítat. Mějte na paměti, že i velká řeka se skládá
z obrovského množství  jednotlivých kapiček,  než dospěje  ke svému vrcholu  (kapka,
pramínek,  stružka,  potůček,  říčka,  řeka až ústí).  Toto  je  neoddiskutovatelná pravda,
kterou nezmění nikdo na celém světě.                                                             
     Předávejte  a  rozesílejte,  prosím,  tuto  prosbu  a  výzvu  svým přátelům,  známým,
spolupracovníkům, prostě všem slušným lidem, o nichž si myslíte, že by nám mohli a
chtěli pomoci získat ve volbách do Parlamentu České republiky co nejlepší výsledek a
tím  i  zvolit  poslance,  kteří  budou  podporovat,  prosazovat  a  hájit  práva  a
potřeby všech občanů  a zájmy naší České republiky.
     Děkujeme Vám za vaši pomoc a podporu v šíření této výzvy a věřím, že i s Vaší
pomocí můžeme dosáhnout příznivého výsledku v těchto volbách.
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 Pravice lže občanům. Za její vlády by inflace byla vyšší!
Inflace neboli opakovaný růst cen v ekonomice, resp. oslabení
kupní  síly  dané  měny vůči  zboží  a  službám,  které  spotřebitel
kupuje,  je  dnes  jedním z  nejskloňovanějších  pojmů.  Viníci  se
hledají  za  každým  rohem,  většinou  ovšem  nelogicky,  tudíž
nesmyslně.

  Primárně ze odvíjí z opakovaného růstu cen základních surovin
(ropa,  surové  kovy,  dřevo,  plastové  polotovary  atd.)  a  druhou
zásadní  příčinu  má  v  krizi  globální  logistiky.Globální  korporace

všeho zaměření dostaly v podobě covidu ideální nahrávku na smeč, a jak je patrné,
smečují dokonale. Covidem je odůvodnitelné cokoli. Kupříkladu růst cen železa se dnes
oficiálně vysvětluje covidovým omezením těžby železné rudy v Austrálii a Peru. Je to
sice  pouhá  hra  s  vykonstruovanými  argumenty  a  statistickými  údaji,  ale  nikdy  ji
neprokážete. Převyšující poptávka nad rádoby omezenou, nebo dokonce kartelovými
dohodami  upravenou  nabídkou,  přirozeně  zvyšuje  ceny  surovin,  což  se  vzápětí
promítne  do růstu  cen  zboží,  z  nich  jakkoli  vyráběného či  jeho  výrobu  provázející.
Snížení cen téže komodity si navíc na sebe v hotových výrobcích nechá dlouho čekat.
  Ano, i  za socialismu bychom dnes trpěli  inflací,  vyvolanou např. dovozem železné
rudy, ale surové železo bychom si byli schopni minimálně pro vlastní potřebu vyrábět
sami  -  kladenská  Poldovka,  VŽKG či  NHKG Ostrava  atd.,  atd.  Dnes  toho  schopni
nejsme, protože dovážet musíme i to železo.
  A v úvodu zmiňovaná krize globální logistiky? To má jednoduché vysvětlení. Nedávno
jsem na toto téma četl zajímavou reakci v diskuzi na jednom z internetových portálů.
Posuďte sami, cituji:
"Velká část  spotřeby v Evropě se vyrábí mimo Evropu, konkrétně například v Číně.
Jelikož za posledních 18 měsíců vzrostla cena přepravy z Asie do Evropy o minimálně
500 procent (u malých kontejnerů o 700), tak pokud se přepravuje běžné trochu větší
spotřební zboží, je ho uvnitř velkého kontejneru za 0,7 až 1 mil. Pokud stála doprava
dříve 60.000 Kč a dnes stojí už 400.000.
Zatímco před covidem se cena dopravy z nákupní hodnoty zboží/surovin pohybovala do
10 procent, což pokryla běžná marže obchodníka, dnes je úplně normální,  že cena
přepravy dělá 70 procent z nákupní ceny. To se ve výsledné ceně promítá třeba 30 - 40
procenty a kvůli tomu muselo dojít k růstu ceny spotřebního zboží. Dnes opravdu není
primárním důvodem ani ropa, ani elektřina, ani růst mezd ve státním sektoru. To jsou
všechno  s  velkým  odstupem  sekundární  nebo  dokonce  terciální  důvody.  Globální
logistika  se projevuje určitým podílem prakticky do každého zboží,  ať  už kvůli  ceně
primárních surovin nebo kvůli dovozu finálních produktů."
A fakt to nejde koupit levněji, dokonce jste rádi, že vám to zboží po 2 měsících někdo
vůbec odveze, protože přístavy jedou v Asii na 30 % kapacity kvůli covidu. Takže se
kumulují další kontejnery v přístavech, čímž vzniká další handlovaní o ceně a její růst.
  Chladnokrevně zabijácká politika globálního byznysu na tomto vydělala hned dvakrát.
Poprvé díky levné pracovní síle v Asii  a podruhé teď ruku v ruce s covidem  Jinak
řečeno -  výkřiky pravicové opozice, jak ona by všechno dělala lépe, jak ona by
takový růst inflace nikdy nedopustila, je opět jen pouhé nepodložené předvolební
chvástání a ohlupování voličů. Jsme v zajetí globální ekonomiky, globálního byznysu,
do  něhož jsme  sami  sebe  vtáhli  po  roce  1989  mnohem více,  než  bylo  žádoucí  z
pohledu toho, co ještě nějak můžeme ovlivnit a co už nikoli.

JUDr. Vojtěch Filip, předseda ÚV KSČM pro Parllamentní listy

PÍŠETE NÁM   

AUDIT kapitalismu a socialismu . 
Pokusím  se  zde  o  audit,  hlubší  rozbor  kvalit  obou  těchto  -ismů  svým  pohledem. 
Předesílám, že to bude pohled empatické altruistky . 

Kapitalismus -----  Kapitalismus je  založený na svobodě diktatury kapitálů,  je to  tzv.
plutokracie,  diktatura  peněz -  a ta  je  snad horší  než vláda bývalé,  r  o  z  u  m n é,
socialistické  autokracie.  V  kapitalismu  platí  tvrdé  ber,  kde  ber  a  na  nikoho  ohledy
neměj ! Kapitalismus staví svoji ideologii na těch nejhorších lidských vlastnostech, což
je  hamižnost,  chtivost,  nenasytnost,  požitkářství,  sobectví,  bezohlednost,  prolhanost,
podlost, faleš, přetvářka a lenost. 
Současnému,  západnímu,  kapitalismu  je  vlastní  nevzdělaná  hloupost,  nahrazovaná
agresivitou. Současný západní režim je hybridem bývalého kapitalismu. Ani v KLDR
komunista  Kim nerozdává  peníze  a  jídlo  bez  práce,  tak,  jako  je  tomu v  USA a  v
západních zemích. Každý ví, že zahálka je matkou neřesti a  zločinnosti. Privilegované,
nezasloužené velké příjmy a peníze vyplácené bez odvedené práce pro stát,  sebou
nesou bezectné plýtvání. Nikde není žádná úcta k práci, k energiím, k potravinám, k
přírodě, k životu a ani člověka k člověku. Západnímu kapitalismu je vlastní jedna zvrhlá
šílenost, a tou je, že svou lživou propagandou žene své spojence, svět, do zbytečných
válek s  neblahými důsledky.  O vysokých a nesplácených dluzích států  i  lidí,  v  nich
žijících ani nemluvě. Na všech úrovních v kapitalismu vládne "paní" nespravedlnost. 
A já se ptám, je vůbec možné, reálné,  na těch nejhorších lidských vlastnostech,  při
svobodě zločinnosti, vybudovat ten nejskvělejší režim, platný pro veškeré lidstvo ?  Pro
mne  osobně  je  tento  režim,  zlovolný  systém,  -ismus,  kapitalismus  západního
amerického typu,  absolutně nepřijatelný.  Žádné rádoby "kosmetické" úpravy na jeho
zrůdnosti nic nezmění.  
Komunistický s o c i a l i s m u s ----- naopak stavěl na poctivé práci v š e c h lidí. Možná
platová politika nebyla až tak spravedlivá, avšak nebyla tak nespravedlivá jako je dnes.
Socialismu bylo  vlastní  to  ,  že v  něm lidé byli  skromní,  snášenliví,  přátelští  k sobě
navzájem,  že  v  něm  neměla  místo  hamižnost,  chtivost,  požitkářství,  sobectví,
bezohlednost  ani  závist.  I  té  všeobecné  spravedlnosti  k  občanské  majoritě  bylo  v
socialismu  více  než  je  dnes  v  tom našem nenávisti  plném,  prý  "pravdoláskovém",
kapitalismu. 
Čína a Rusko staví ten svůj dnešní kapitalismus na práci lidí, ne na placené zahálce ,
dbají pořádku v zemi a proto jednou budou HLAVOU SVĚTA . Jen jednoho se obávám,
aby je zisky,  velké peníze,  nepřipravily o zdravý rozum právě tak,  jako potentáty v
USA .                                                          Eva Dolejšová  
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                              SLOVENSKO – 6. díl 
Nyní se musíme vrátit víc na východ. Prvou zastávkou budou starobylé a krásné kúpele
BARDĚJOV,  středisko  bývalé  Šarišské  župy.
Historické  jádro  města  je  součástí  světového
dědictví.  Rozsáhlé  a  upravené  náměstí  je
lemováno  patrovými  měšťanskými  domy.  Pro
turisty  příjemné kavárny, cukrárny, restaurace.
K vidění jsou bašty, památníky, pomníky. Lázně
jsou  středně  velké,  je  možno  se  ubytovat  v
hotelích,  penzionech.  Je  zde  také  rozsáhlý
„vodní  svět“  s  mnoha  atrakcemi,  sauny,

poskytují  všechny  druhy
vodoléčky.  Nesmíme
vynechat ani blízký skanzen lidových dřevěných staveb. Další na
řadě  je  SVIDNÍK  s  vojenským  historickým  muzeem,  muzeem
ukrajinské  kultury,  dřevěnými  kultovními  stavbami.  Obrovský  je
památník Rudé armády, stejně monumentální  je i socha Ludvíka
Svodody, kterého si zde váží víc než u nás doma.                  Oblasti
VYŠNÝ KOMÁRNÍK,  tedy krátce  DUKLE,  vévodí  památník    1.
Československého armádního sboru. Autorem byl Josef Grus. Jde
o 28m vysoký pylon s  kolumbariem,  v  němž je  uložena prsť  ze
všech  bojišt,  kde  krváceli  naši  vojáci.  Pohřbeno  přímo  je  565
padlých,  jména  všech  1.265  Čechoslováků,  padlých  v  Dukelské
operaci,   jsou  vepsána  na  památníku.  Po  řece  Ondavě,   přes
městys  STROPKOV  se  dostáváme  k  jednom  z  nových  velkých
vodních děl Slovenska, přehradě Velká Domaša. 

Přes BYSTRÉ a KAPUŠANY se dostáváme do krajského města PREŠOV.  Leží na
soutoku řek Torysa a Sekčov. Panoramatický pohled na město skýtá výstup na kopec
Kalvarie. Osídleno bylo od pravěku, bylo zde i sidliště Římské. V určitou dobu tvořili
židé čtvrtinu obyvatel, bylo zde 5 synagog. Holocaust vše změnil, jako muzeum byla
zachována jediná.  Církevních památek je  ale  hodně,  pravoslavný,  řecký,  i  katolické
chrámy.  Papeži Janu Pavlovi byla postavena v Prešově socha. V roce 1919 zde byla
vyhlášena Slovenská reoublika rad. Za prvé republiky se město silně rozvíjelo, budoval

se průmysl.  Za zmínku stojí  Rákocziho palác i
Spišská  galerie.  Národní  technickou  památkou
je  solivar.  Sůl  se  těžila  z  jámy  hluboké  přes
150m. Po jejím zatopení se čerpala solanka  do
odpařovacích  nádrží,  pak  do  sušáren  a  do
skladů. Fungovaly zde jeden čas i slané lázně.
Při své studentské cestě jsme se my tři ve Sp.
Podhradí  rozdělili  a  pokračovali  na motorkách.
Sraz jsme si dali  v první hodpodě na náměstí
vlevo. Jenže Prešov kupodivu snad jako jediné

město náměstí jako takové nemá. Kupodivu jsme se znovu sešli v Košicích u zmrzliny
na  hlavním nádraží.                                                                                  Pavel Hruban

OMLUVA
 Toto  je  omluva  velmi  známého českého literáta  Milana
Kundery (91), žijícího dnes v emigraci ve Francii. Pro nás
všechny  je  jistě  nejméně  k vážnému  zamyšlení,  byť
neznamená cestu z, bohužel, nevratného stavu. Jeho omluva
však  vychází  z  pochopení,  jak  moc  se  mýlil  a  důvěřoval
nesprávným lidem.  
„ …Za přicházející globální kolaps životního prostředí bychom
měli  v  prvé  řadě  vinit  bohaté  lidi  a  jimi  podporovaný

kapitalistický kult bohatství. Bohatí lidé horečnatým a sobeckým hromaděním bohatství
vytvářejí největší uhlíkovou stopu způsobující globální oteplování. Dnes lituji, že jsem
se jako aktivista v disentu podílel na kolapsu bývalých socialistických hospodářských a
politických  systémů  ve  východní  Evropě.  Za  socialistických  systémů  byly  výrobní
prostředky a veškeré území celospolečensky vlastněno.  Což by dnes,  pokud by to
ještě existovalo, dalo celé společnosti do ruky mocný nástroj a základnu, jak přistupovat
udržitelně k naší existenci  na zeměkouli  a radikálně změnit způsob jakým vyrábíme
zboží,  používáme  přírodní  suroviny,  energii  a  všechny  veřejné  statky.  Socialismus
(vedle anarcho-socialismu) byl a doposud stále zůstává nejrealističtější ekonomickou a
politickou plat-formou, která může zbrzdit globální oteplování, které ohrožuje život na
celé planetě.  Socialistický ekonomický systém je založen na myšlence rovného sdílení
všech  zdrojů,  na společném vlastnictví  území  a  na  myšlence  produkování  k  životu
pouze nejpotřebnějšího zboží, které je vyráběno tak, aby bylo trvanlivé. Naproti tomu
kapitalistický systém (schovávající se za jménem demokracie) je v přesném opaku k
této  myšlence,  neboť  je  založen  na  nekonečném  ekonomickém  růstu,  na  filozofii
plánované krátkodobé životnosti výrobků a neomezeném drancování přírodních zdrojů.
Hlavním ekonomickým a politickým cílem kapitalismu je zvýšení soukromých zisků, bez
ohledu  na  skutečné  potřeby  lidí  a  udržitelnost  životního  prostředí.  A  protože  je
kapitalistický ekonomický systém vlastněn a diktován různými soukromými, navzájem
soutěžícími  vlastníky  výrobních  prostředků,  tak  se  společnost  zákonitě  nedokáže
dohodnout  na  žádné  jednotné  akci,  která  by  zpomalila  nebo  zvrátila  katastrofální
globální  klimatický  kolaps.    Proto  se  chci  omluvit,  že  jsem  jako  součást
československého disentu slepě pomáhal zavést principy takzvaných individualistických
lidských  práv,  která  ve  svých  důsledcích  vedou  jen  k  sobectví  a  atomizaci  členů
společnosti,  tak  typické  pro  kapitalistickou  společnost.  Taková  práva  jsou  falešnými
lidskými právy.  Nyní uznávám, že zásady lidských práv by neměly být  odděleny od
přírodních  práv  a  globální  ekologie.  Dnes  lituji,  že  jsem  pomohl  zničit  socialistické
systémy. Zvláště se chci  omluvit  své šestileté vnučce, která bude v budoucnu platit
krutou cenu za mé bývalé chybné kroky.  Stačilo opravit předcházející režim. Umožnit
cestování,  studijní  pobyty  a  drobná  řemesla...“                Milan  Kundera
Převzato ze Zpravodaje č.9 OV KSČM Praha východ


OV a MěV KSČM spolu s LKŽ a Diaklubem  Kladno
   srdečně zvou členy a sympatizující spoluobčany

      ( s očkováním, či negativním testem a rouškou)

 na předvolební společenské odpoledne  s hudbou
    v pátek 1. října 2021 od 14. do 17 hodin do sálu 

              Baráčnického domu Kladno
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